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az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II . 24.) ООУ határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Varga Mihály Nemzetgazdasági Minisztériumot vezető Miniszter Úrhoz ,

„Tiszta vizei а pohárba: mi az az egyéni számla és mi vele а céljuk?”

címmel . А választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

Önök folyton mellébeszélnek az egyéni számla ügyében, mintha az ellentétes nyilatkozatokkal
tudatosan zavarnák össze az embereket, а nyugdíj elő tt állókat .
Önök valójában nem hozták létre azt az egyéni számlát, amit а nyugdíjreform végrehajtásának
koncepcionális irányairól és а szabad nyugdíjpénztár-választással összefüggő feladatokról szóló
1281/2010. (XII. 15 .) Korm. határozatban, konkrét határidővel megjelölve, megígérték. Jelenleg
csak egy, а már eddig is rendelkezésre álló adatokból leválasztott „új” nyilvánta rtás létezik, ami
semmi újat nem tartalmaz . Ráadásul, ami semmit nem mondd а majdani nyugdíj mértékére
vonatkozóan, hiszen а nyugdíjszámítás szabályai nem változtak, ahhoz egy más típus ú
nyugdíjrendszer kellene .

2010-ben а magánnyugdíj-pénztárak megszüntetésekor „lehetőséget adtak” arra, hogy
társadalombiztosítási nyugdíjrendszerben, az akkor még semmilyen formában nem létez ő
létrejövő egyéni számlán is jóváírhassák а reálhozamukat а visszalépő tagok. Ugyanebben az

évben még politikai nyilatkozatban is vállalta а Parlament, hogy „garantálni kell az állam i

rendszerbe átlépőknek az egyéni számlára történő befizetések értékállóságát” . Ső t а már említett
kormányhatározatot is ekkor fogadták e1 .
Később, 2011 . tavaszán elfogadták azt а törvényt, amely tartalmazta az „egyéni számlák ”

bevezetésének jogi hátterét . Ekkor azt mondták, még 2011 . februárjában, hogy „jövő év

tavaszával létrejöhet а társadalombiztosítási (tb) egyéni számla” . Selmeczi Gabriella akkori



nyugdíjvédelmi megbízott, а törvénymódosítás előterjesztője annyit tett hozzá : „régi ígéretet
váltanak be; а nyugd jbiгtosító ezzel törvényi felhatalmazást kaр arra, hogy egyéni számlát
alakítson ki és kezeljen” .
Lényegében hosszú ideig újabb lépés nem tö rtént, egészen addig, amíg egy egészségügyi saláta
törvénybe, egy bizottsági javaslattal 2013 . március 20-án Ъе nem csempészték azt а módosítást,
amely az egyéni számláról szól ugyan, de amiben egy sor sincs а korábbi magán-nyugdíjpénztári
befizetések jóváírásáról, nyilvántartásáról. (Tatabér Márta, а szociális bizottság alelnöke 2013 .
március 26-án az Echo tévében azt mondta, hogy ő nem tud arról, hogy az egyéni számla
napirenden lenne, hogy а közeljövőben ilyen lenne . )
Miniszter Úr а törvény elfogadását megelőző este ezt megerősítette nyilatkozatával, amikor eg y
tévéinterjúban arról beszélt, hogy а nyugdíjrendszerben olyan változások tö rténtek, amelyek nem
teszik indokolttá а korábbi magán-nyugdíjpénztári megtakarítások jóváírását . Sőt azt mondta, hogy
а kormány soha nem is ígérte, hogy egyéni számlákon írja jóvá а korábbi magán-nyugdíjpénztári
befizetéseket, ami tényszerűen nem igaz tekintve, hogy а korábbi kormányhatározatot, aparlament i
politikai nyilatkozatot, illetve számtalan szóban elhangzott mondatot .
Ezzel szemben Rogán Antal frakcióvezet ő , а kormány tagjainak egyetértésére hivatkozva, másnap
már arról beszélt egy sajtótájékoztatón, hogy még idén jóváírják а korábbi magán-nyugdíjpénztári
befizetéseket is .
Majd ezt követően még aznap megszavazták а törvényt, amely szerint az ún. egyéni számla а
személyi adatok mellett csipán az idei év eleje után bevallott nyugdíjjárulék összegére vonatkozó ,
az adóhatóságtól átvett adatokat tartalmazza. Tehát а korábbi befizetések sehol nem jelennek maj d
meg. Nem beszélve arról, hogy egyik helyen egyéni számláról í rnak, а magánnyugdíj-pénztári
tagokról szóló rendelkezéseknél pedig nyilvánta rtásról.

Hosszasan lehetne még sorolni az idevonatkozó és egymásnak ellentmondó nyilatkozatokat,
kijelentéseket. Legutóbb, néhány hete Ön mondta azt, hogy „ а kormány sem а nyugdíjrendszerben,
sem а nyugdíjak értékét tekintve пет tervez semmilyen változást” . Sőt kiemelte, hogy „egyes
szakértői anyagok szerint 2030-ig semmilyen változás пет szükséges а magyar nyugdíjrendszerben,
а nyugdíjak kifizetése, а nyugdíjalapok működése biztosított” .

Továbbá egy írásbeli kérdésre adott válaszában is а következőket írta Miniszter Úr : „A magyar
nyugdíjrendszer fenntartható, а Kormány által kidolgozott és 2012461 bevezetett finanszírozási
reformnak (profiltisztításnak) köszönhetően а NyugdfjЫ2tosítási Alap helyzete stabil, m űködése
változtatások nélkül is biztosítható” .

Az а látszat, hogy most Önök tették lehetővé, hogy az emberek tudják, hogy mennyit fizetnek b e
(eddig is tudható volt), és ebbő l következne а későbbi járadék m értéke, hamis. Hiszen még az Önök
által kedvelt NDC modellben is csak а befizetett járulékokból, egy képlet alapján kerülne
megállapításra а járadék. Ott sem az egyén saját, korábbi befizetéseibő l keletkező kifizetés történne ,
mert alapvetően nem tőkefedezeti rendszer az sem .
36 lenne tudni, hogy Önök valójában mit akarnak : hitegetni az embereket egy olyan „egyéni
számlával”, ami még csak nem is az mint, ami miatt azt hirdetik, vagy érdemi átalakítást tervezne k
а nyugdíjrendszerben?
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А nyilvántartás „korszerűsítése”, az adatok egyeztetése fontos, amiről mostanában több bejelentés t
is tett az Országos Nyugdíjbiztosítási Főigazgatóság főigazgatója, aki egyébként korábban igen
ellentmondó nyilatkozatot adott az egyéni számlára és а favorizált NDC-s nyugdíj modell kapcsán .
Azonban ennek sem sok köze van az Önök által ígért egyéni számlához. Mégis úgy tűnik, mintha
összemosnák ezt а két dolgot .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

Miért akarják elhitetni az emberekkel, hogy az az egyéni számla, amelyet az említett
kormányhatározatban elő írtak?
Mitől több az un. egyéni számla ónmagában, mint az egyéni nyugdíjbiztosítás i
adatbázis, nyilvántartás ?
Miért nem ismerik be, hogy ennek semmi köze nincsen ahhoz, amit 2010-ben а
kormányhatározatban vállaltak ?

Bízom benne, hogy kérdéseimre ezúttal érdemi válaszokat kapok . Tisztelettel várom válaszát !

А Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014 . (VI. 6 .) Кorm. rendelet 90.§ szerin t
Ön felel а nyugdíjjárulék- és nyugdíjbiztosítási járulékfizetés szabályozásáért, így kérdésemet
Önhöz ebben а vonatkozásban intézem.

Budapest, 2014 . augusztus 27 .

orózs Lajb s
országgyű lési kepviselő

(MSZP)
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